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中文摘要中文摘要中文摘要中文摘要:

      为了简便地进行小麦条锈菌的早期检测，在前期工作的基础上，以小麦条锈病、叶锈病、白粉病的病叶和健康叶片为实验材料,采用来自条

锈菌的SSR引物进行河南省小麦条锈菌的分子检测。结果表明， 在所用的条锈菌特异性SSR引物中，发现有4对引物能够将条锈菌和其他的病原

菌区分开来。通过对来自河南省不同地区的小麦条锈病和叶锈病病叶的鉴定，其中2对引物 RJ3、RJ21的稳定性和可重复性均较好，表明这2对
引物可以用于小麦条锈菌的分子检测。

英文摘要英文摘要英文摘要英文摘要:

      Based on the previous research, diseased leaves with wheat stripe rust, wheat leaf rust, wheat powdery mildew and normal leaves were used as 
experimental materials to detect Puccinia striiformis f.sp. tritici in Henan province using SSR technique. The results showed that 4 pairs of SSR primers 
could identify Puccinia striiformis f.sp. tritici from others. The detection with primers RJ3 and RJ21 to the materials from different regions of Henan 
province was stable and repeatable, and could be used to distinguish Puccinia striiformis f.sp. tritici from Puccinia recondite f.sp. tritici.
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